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Anmerkning til etterfølgende dokument. 
 
 
 
Referatet foreligger styret til gjennomgang. Ingen av punktene er 
pdd. gjeldende. Heller ikkje datoene i referatet er relevant. 
 
Den gamle avlsstrategien er gjeldende inntil referatet er 
ferdigbehandlet og gjeldende dokument (Avlsstrategien) er 
endret. 
 
Med vennlig hilsen 
 
Styret i Norsk Eurasierklubb 
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 Referat  
 

Subject: Oppdrettermøte Norsk Eurasierklubb 

Present: Arne Lutnaes, Håkon Hjørnestad, Helge Kleeman, Anne Stõckert Hagen, Carina Tilley 

Berg, Ina Giske, Monica Normanseth, Hanne Løberg, Geir Erling Hoff, Linda Kjerland, Heidi Hoff, 

Trude, Bjørn Olav Andersen, Beathe Pilskog, Veronica Morris Bakke, Anine Stenstad, Laura Camilla 

Størseth, Hege Trulsen, Cathrine A Poulsson, Olaug Fjellerud, Kristine Kvinnesland, Lene Helgesen, 

 
Location: Gardermoen/ Teams 

 
Date: 26.10.2024 

 
Agenda 

Velkommen og diverse v/Anne Grete 

Helseundersøkelsen v/Siri 

Biobank v/Mona 

Statistikk v/Tine 

Oppsummering fra avlsrådskurset v/Tine 

-Etikk og konflikter – Raseforvaltning –Genetisk variasjon og helse- Mattilsynets forskrift- Funksjonelt 

frisk? - Sunn hundeavl i dagens samfunn. 

Innkommende saker 

Eventuelt 

 

Referat 

• Velkommen v/Anne-Grete. 

• Helseundersøkelsen v/Siri. Helseundersøkelsen ble avsluttet forrige søndag. Antall svar totalt 

sett: 533. AHU kommer med mer informasjon så snart vi vet mer 

• Biobank v/Mona. 

• Statistikk v/Tine (se utsendt presentasjon). Ønskelig at man ettersender statistikk fra 

2016/2017 siden det fra 1998 til 2016 var færre som ble helsesjekket. 

• Oppsummering fra avlsrådskurset v/Tine. (se utsendt presentasjon) 

 
Avstemminger 

 

• HD-røntgen- avstemming. Kan C- hofte brukes i avl mot A eller B? 

- C- hofte kan parres mot A-hofte: 16 stemmer 

- C-hofte kan parres mot A-hofte og B-hofte: 6 stemmer 

- Konklusjon: C- hofte kan parres mot A-hofte. Gjeldende fra 01.01.25- 

31.12.2027.Evalueres og vurderes videreført innen utgangen av 2027. 

 

• Hannhundavstemming : Skal vi senke kravet på alder på avlshanner? 

Argument for en aldersgrense på avl for hannhund er at det kan oppstå EPI og Hypo og andre 

sykdommer mellom ett og to år. Jo eldre hannhunden er jo mer sannsynlig er det at den er 

frisk. Likevel kan det være tilfeller hvor rasen vil kunne tjene på at det også er aksept for å 

bruke en hannhund før den er to år (fra den er helsesjekket) NKK’s regler sier at en hannhund 

kan brukes fra den er 12 mnd, kan være greit at NEK følger samme utgangspunkt for å gjøre 

det lettere for oppdrettere å finne hannhunder til tispene sine. 
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- Hannhund kan brukes i avl fra den er helsesjekket og minimum 12 måneder : 14 stemmer 

(flertall) 

- Med forutsetning om at avkom helsesjekkes og vurderes etter tre kull eller 30 valper, før 

videre avl vurderes. Dette for å redusere risiko for å spre dårlige gener til rasen i stor 

mengde men samtidig ivareta hannhundmangel og gjøre det mulig å bruke de til avl 

tidligere. : 15 stemmer (flertall) 

- Konklusjon: En hannhund kan brukes i avl fra den er helsesjekket (minimum ved 12 

måneder) og med forutsetning at avkom helsesjekkes og vurderes etter tre kull/30 valper. 

Gjeldende fra 01.01.25- 31.12.2027.Evalueres og vurderes videreført innen utgangen av 

2027. 

 

• Avstemming om helseskjema: Skal vi som alternativ til utstillingskrav på VG på ene 

hunden, legge til en mulighet for å dokumentere helsesjekk hos veterinær? 

Dette for å åpne for flere avsldyr og få større genetisk variasjon i rasen. Det finnes mange som 

ikke har interesse for utstilling og dette gjør det vanskelig å finne alternative hannhunder. 

- Enstemmig for. 

- AHU lager til et slikt skjema og sender ut til oppdretterne. 

-Gjeldende fra 01.01.25. 

 
Dette skjemaet vil kunne beskrive hundens helhetsinntrykk, at tenner er korrekt, testikler på 

plass, at den er frisk og hvordan gemyttet er. Eksteriøret vil ikke kunne vurderes av en 

veterinær, så det må oppdrettere sørge for at man har nok kompetanse til selv å kunne 

vurdere om det er en hund som er innenfor standarden eksteriørmessig. 

 

• Antall kull : Skal vi ha ei maxgrense på antall kull på hanner, Etter to parringer må 50% av 

avkommene helse sjekkes , før hannen brukes videre til flere parringer slik at vi kan se hva 

den gir. Spesielt viktig ved importer , der vi ikke kjenner linjene/ forfedrene like godt. 

- Avstemming: Flest stemmer for å innføre maxgrense på to kull på hannhund før 

helsesjekk av 50% av avkommene. 

- Gjeldende fra 01.01.25. 

 

• Øyenlysning : Skal vi ta bort dette som krav ? Et innspill som hadde kommet inn om å ta 

bort øyelysning som et krav. Dette er ikke anbefalt da dette er et av rasens største problem pr 

nå, det er en høy andel hunder som har ekstra øyehår feks. 

 
- Avstemming: enstemmig for at krav opprettholdes som i dag, alle hunder skal øyelyses. 

Det holder å øyelyse hunden en gang, med mindre man mistenker en endring, dette 

gjelder også de som skal brukes til avl. 

- Gjeldende fra 01.01.25. 

 

• Skal vi bruke avlskrav fra hjemlandet , til evt. lån av en hannhund ? Dette er allerede 

definert så ikke nødvendig å stemme over dette. Ved bruk av utenlandske hunder: avlsregler 

gjelder fra hundens hjemland, men norsk partner må være fri for alt som er krav i henhold til 

NEK’s retningslinjer, siden man ikke vet sikkert at utenlandsk partner er fri. 

 

• Skal vi ha en valpeformidlergruppe på Facebook eller holder det med en valpeliste på 

hjemmesiden? 

- Enstemmig enighet om at det holder å dele kullene på nettsiden til klubben. Kravet for 

kullet er at de følge NEK’s retningslinjer og at man oppgir et evt unntak med en 

begrunnelse. 

- Gjeldende fra 01.01.25. 

 

• Alle kull fra oppdrettere på NEK sin side må legges ut på siden med valpekull. De som 

ikke legger ut, får ikke stå på oppdretterlisten. Om valpene i kullet er oppbestilt bare skriver 
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man at alle valpene har et hjem. Oppdretter sender informasjon og dokumentasjon på hann 

og tispe inn til AHU og beskriver en evt begrunnelse for at ikke alle NEK sine retningslinjer 

følges. Dette for at klubben får bedre kontroll på kullene de godkjente oppdretterne har. Det 

vil være lettere for valpekjøpere også å luke ut de useriøse oppdretterne, når man som både 

oppdretter, som medlem i klubben og som AHU/styre i NEK, kan vise dem til denne siden. 

- Enstemmig vedtatt og gjeldende fra 01.01.25. 

 

• Avtemming om sanksjon for alvorlig brudd på avlsretningslinjene til NEK: 

- 1 års sanksjon 16 stemmer 

- 2 års sanksjon 2 stemmer 

 
- Konklusjon: Ved alvorlig brudd på avlsretningslinjene til NEK, blir det 1 års sanksjon hvor 

oppdretter tas bort fra nettsiden til NEK. Gjeldende fra 01.01.25. 

 

• Skal vi ha kullbegrensninger pr.år pr. oppdretter? 

- Avstemming som var imot men ikke enstemmig. Grunnet dårlig tid ble dette punktet kun 

kort diskutert, så dette bør tas opp på nytt neste møte. 

 

 

• Utstilling : Skal vi som klubb sende inn krav til NKK / arrangører om hvilke dommere vi 

vil ha på rasen ? 

- Avstemming: Enstemmig imot. 
 

 
Eventuelt 

 

• Innspill om alle at foreldredyr som sjekkes for Dandy Walker kan og bør legges inn i Dogweb. 

Alt dette skal på sikt legges inn i den nye databasen, men kanskje vi kan undersøke om det 

kan legges inn i Dogweb i påvente av dette. 

 

• Det er ulike veterinærer som sjekker for patella med ulike krav til når kneet lukserer og når det 

kun er litt løst. Det blir feil når det er så ulike resultater, kan innsnevre genmaterialet vårt 

unødvendig dersom det bedømmes for strengt. 

 

• Priser på helsesjekker har blitt altfor dyrt. En stor utfordring i forhold til at vi skal få økt antall 

valpekjøpere til å helsesjekke hundene sine. Pr nå blir rundt halvparten røntget og 

patellasjekket. Kanskje NEK kan klage til NKK som kan ta det videre med 

veterinærforeningene? Spesielt problem med høye priser i storbyer, Bergensområdet og 

innenfor store kjeder. Oppdrettere må også melde fra til valpekjøpere at de må ringe rundt for 

å sjekke priser før de booker helsesjekker og unngå store kjeder og storbyvetrinærer. 

 

• HD/AD og patella- statistikken viser at for få hunder sjekkes- vi må jobbe sammen for at flere 

gjør det. Tiltak for å få flere valpekjøpere til å helsesjekke hundene sine: 

- Tydeliggjøre ved kjøp og i kontrakten at dette er en forventning/forpliktelse. 

- Forklare at det er viktig for den enkeltes hunds helse og livskvalitet. 

- Oppdretter kan legge til rette for pakketilbud og undersøke priser og sende ut. 

- Oppfordre valpekjøpere til å lage egen hundekonto til slike utgifter samt at de undersøker 

priser. 

- Legge ut tydeligere informasjon om HD-røntgen, AD-røntgen, Patella og øyelysning på 

hjemmesiden vår. Få fram viktigheten av hvorfor man gjør dette, ikke kun for rasen men 

også for egen hunds helse. 

 

• Utfordrende ved bruk av utenlandsk hannhund siden det kreves HD-indeks over 200 og 

indeksen på en utenlandsk hund er lavere siden man vet mindre historikk. Her må oppdrettere 
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bruke sunn fornuft, om man er rett under kravet på 200 og dermed ikke følger NEK’s 

retningslinjer, kan man spesifisere dette og skrive en begrunnelse og legge ved 

presentasjonen for kullet. 

 

• Ved øyelysning er det ønskelig at veterinærer er flinkere til å definere ekstra øyehår som er 

stive, i motsetning til de som er myke og betraktelig mindre plagsomme/skadelige. 

 

• Ønskelig med en importliste over importerte hannhunder og tisper som kan ligge på NEK sine 

nettsider. Dette for å gjøre det lettere for oppdrettere som vurderer avlsdyr å finne avlsdyr 

med litt nyere gener og linjer. 

 

• Det er ønskelig at det lages et skjema med felles informasjon om Norsk Eurasierklubb, 

fordeler og goder og hva man bidrar til for rasen ved å være medlem. Både kortfattet 

informasjon oppsummert på skjemaet, men også en QR-kode som linker direkte til 

hjemmesiden vår hvor man kan melde seg inn. 

 

• Når det gjelder avlsretningslinjene for NEK så må det spesifiseres enda tydeligere av klubben 

hvilke punkter som er krav og hvilke som er foretrukket/anbefalt. Spesielt viktig med tanke på 

punktet om sanksjoner. 

 

• Vi oppdrettere må slutte å konkurrere og tenke på våre egne hunder, våre egne linjer og våre 

egne oppdrett. I stedet må vi heve blikket, og ha fokus på rasen som helhet og ta de valgene 

som vil gi best resultat for rasen. Vi må slutte å snakke ned andre og samarbeide på tvers og 

dele avlsdyr og tips med hverandre. Vi må slutte å snakke om hverandre og heller snakke 

direkte med hverandre. 

 

• Unngå store diskusjoner offentlig i sosiale medier. Oppfordre folk til å ta kontakt på telefon 

eller på mail/melding til styret /AHU om de har spørsmål knyttet til rasens helse og status 

siden man får mer riktige svar der enn i sosiale medier hvor ting gjerne krisemaksimeres. og 

ta det direkte med vedkommende. Oppdrettere må tenke seg om flere ganger før de hiver 

seg inn en diskusjon i en slik arena. 

 

• Beskrivelsen av rasen må bli mer riktig, for eksempel det som ligger på NKK sin side. Folk må 

realitets orienteres på at Eurasieren kan være en krevende og smart hund som trenger klare 

rammer og rutiner for å bli en harmonisk familiehund. Ikke en typisk «kosebamse» 

nødvendigvis, i alle fall ikke når det gjelder fremmede og ofte manglende interesse for å 

sosialisere med dem. Kan kanskje unngå noen omplasseringsdyr om vi oppdrettere er flinkere 

til å beskrive rasen mer realistisk. 

 

• Styret ønsker at AHU blir bedre på å dele ut hva man jobber med. 

 

• Det er ønskelig at AHU signerer med navnet på den som svarer mailen ( for eksempel Siri 

v/AHU). 

 

• Foreslått at oppdrettermøtet for eksempel kan være annethvert år fysisk/digitalt og annethvert 

år kun digitalt. 

 

• Det sendes ut presentasjoner i etterkant av møtet og referat, samt skjema for å få 

tilbakemelding på arrangementet. 


